

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. ....

Date .....



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : .....

التاريخ : .....

## المجلس الوطني الفلسطيني يطلع برلمانات العالم على جريمة الاحتلال الإسرائيلي بهدم تجمع حمصة

2020-11-8

أطلع المجلس الوطني الفلسطيني برلمانات العالم واتحاداتها على جريمة التطهير العرقي التي اقترفها الاحتلال الإسرائيلي والمتمثلة بهدم تجمع حمصة الفوقا في منطقة الأغوار الفلسطينية المحتلة، والتي تضاف لسجل جرائمه ضد شعبنا.

وأوضح المجلس في رسائل متطابقة أرسلها رئيسه سليم الزعنون إلى تلك البرلمانات والاتحادات، اليوم الأحد، أن عمليات الهدم التي تنتهجها سلطات الاحتلال كسياسة تُعتبر وسيلة أساسية لخلق بيئة مصممة لإكراه الفلسطينيين على مغادرة منازلهم ومناطق سكنهم، وتخصيص تلك المناطق للمستوطنين.

ودعا المجلس، في رسائله للبرلمانات، إلى إدانة تلك العمليات، والمطالبة بوقف سياسة هدم المنازل الفلسطينية، وتوفير سبيل واضح وشفاف للفلسطينيين ليتمكنوا من البناء في المنطقة (ج) من الضفة الغربية المحتلة.

كما ناشد البرلمانات التدخل لدى حكوماتها للعمل على توفير مأوى عاجل لأهالي حمصة، ودعم الفلسطينيين لمساعدتهم على البقاء في أراضيهم، وتمويل الدعم القانوني الذي يساعدهم في إجراءات التقاضي ضد قرارات الطرد والهدم.

وطالبا بتحمل مسؤولياتها ومطالبة المجتمع الدولي والأطراف السامية المتعاقدة في اتفاقيات جنيف لعام 1949، بتحمل مسؤولياتها القانونية تجاه إلزام إسرائيل باحترام قواعد القانون الدولي الإنساني وتوفير الحماية للشعب الفلسطيني.

وأضاف المجلس أن تجمع حمصة الفوقا يعيش فيه 73 مواطنا بمن فيهم 41 طفلا، وبتوا الآن بلا مأوى، ويعيشون معاناة قاسية ومؤلمة ويحتاجون للمساعدة لتحمل تبعات جائحة كوفيد-19 وصعوبات فصل الشتاء.

وبين أن سياسة الهدم في التجمع طالت 76 مبنى، وهي أكثر من أي عملية هدم واحدة أخرى حدثت في العقد الماضي. وتعتبر هذه القرية واحدة من بين 38 قرية أخرى مهددة بالتدمير والترحيل والتطهير العرقي.

وتابع أن هذه العملية تأتي في إطار خطة تطهير عرقي تنفذ ضد المواطنين الفلسطينيين، وما تجتمع حمصة إلا نموذجا، فقد تم هدم 689 مبنى في الضفة الغربية المحتلة، بما فيها القدس الشرقية حتى الآن، خلال عام 2020 الذي يشهد أكبر عملية هدم خلال عام منذ 2016، ما تسبب بتشريد 869 فلسطينيا.

وشدد المجلس الوطني على أن تجمع حمصة هو جزء من الأراضي الفلسطينية المحتلة التي يتوجب أن تخضع لاتفاقية لاهاي لعام 1907 واتفاقية جنيف الرابعة بشأن حماية المدنيين وقت الحرب لعام 1949 والبروتوكول الإضافي الأول لعام 1977 والقرارات الدولية الصادرة عن المؤسسات الدولية؛ باعتبارها منطقة محتلة تخضع لقواعد القانون الدولي الإنساني، ويجب توفير الحماية لضحايا الحروب وتحديدًا لحياة السكان المدنيين ومصالحهم وممتلكاتهم في الأراضي المحتلة.

وأشاد المجلس بمطالبة ممثل الاتحاد الأوروبي في الأراضي الفلسطينية، بشأن المنشآت الإنسانية الممولة منه التي هدمتها إسرائيل أو فككتها أو صادرتها، بـ"إعادتها أو التعويض عنها"؛ علماً أن هناك 52 مدرسة فلسطينية مولها الاتحاد الأوروبي مهددة بالهدم.

**Palestine National Council**

Speaker Office

Ref. ....

Date .....



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : .....

التاريخ : .....

**Palestine National Council (PNC) informs the parliaments of the world on the crime of Israeli occupation of demolishing the village of Humsat Al-Buqi'a**

8<sup>th</sup> of Nov. 2020

The Palestinian National Council informed the parliaments and federations of the world about the crime of ethnic cleansing committed by the Israeli occupation by demolishing the village of (Humsat Al-Buqi'a/Al-Fawqa) in the occupied Palestinian Valleys, which is added to the record of its crimes against the Palestinian people.

In identical messages sent by PNC Speaker, Mr. Saleem Al-Za'anoon to the parliaments and unions, PNC made clear that the demolitions that the occupation authorities pursue as a policy are considered an essential means of creating an environment designed to coerce Palestinians to leave their homes and areas of residence, and allocate these areas to Jewish settlers.

In its messages, PNC called on parliaments to condemn these operations, and to demand an end to the policy of demolishing Palestinian homes, and to provide a clear and transparent approach for Palestinians to be able to build in Area (C) of the West Bank.

The speaker also appealed to those parliaments to intervene with their governments to work to provide urgent shelter for the people of Humsat Al-Buqi'a, to support the Palestinians to help them remain in their lands, and to finance legal support that helps the Palestinians in the litigation procedures against decisions of expulsion and demolition in the Israeli judicial system.

He also called on parliaments to assume their responsibilities, and to demand the international community and the High Contracting Parties to the four Geneva Conventions of 1949 to shoulder their legal responsibilities towards obliging Israel to respect the rules of international humanitarian law and to provide protection for the Palestinian Arab people.

The village of Humsat Al-Buqi'a/Al-Fawqa is inhabited by 73 citizens, including 41 children, PNC added in its messages, that they are now homeless. They are living in harsh and painful suffering, and need help to endure the consequences of the Covid-19 pandemic and the difficulties of winter season.

**Palestine National Council**

Speaker Office

Ref. ....

Date .....



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : .....

التاريخ : .....

The council indicated that the demolition policy in that village affected 76 buildings, which is more than any other demolition process that occurred in the past decade, and this village is considered one of 38 other villages threatened with destruction, deportation and ethnic cleansing.

This process comes within the framework of an ethnic cleansing plan that is being implemented and completed against Palestinian citizens, PNC continued, the village of Humsat Al-Buqi'a is just an example, as 689 buildings have been demolished in the occupied West Bank, including East Jerusalem so far during the year 2020, which is witnessing the largest demolition during any year since 2016, causing the displacement of 869 Palestinians.

PNC stressed that the village of Humsat Al-Buqi'a is part of the occupied Palestinian territories, which must be subject to the Hague Convention of 1907, the Fourth Geneva Convention on the Protection of Civilians in Time of War of 1949, the First Additional Protocol of 1977, and international resolutions issued by international institutions. As an occupied area is subject to the rules of international humanitarian law, protection must be provided to the victims of wars, specifically the protection of lives, interests and property of the civilian population in the occupied territories.

In its messages, PNC commended the request of the European Union Representative in the Palestinian Territories, regarding the humanitarian facilities funded by European Union were demolished, dismantled or confiscated by Israel, to be "returned or compensated", knowing that there are 52 Palestinian schools funded by the European Union that are threatened with demolition.